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یحییخودشرابازاحیامیکند؟
مهدی طاهرخانی

دو تساوی متوالی در اول فصل موفقیت پرسپولیسی ها را برای فصل پیش رو 
دچار تردید کرده است.

این یک پروژه است و باید به آن اعتماد داشت.این حرف بازیکنان پرسپولیس 
است و با توجه به نواقص اولیه وهمچنین قرعه سخت باید حق را به آنها داد اما 
یک دلواپســی دیگرهم دراین بین وجود دارد وآن شنیده شدن صدای ولو کوتاه 
اعتراضاتی اســت که درچند سال گذشــته خبری از آنها درعالم واقعی و فضای 
مجازی نبود.یحیی گلمحمدی به واســطه شروع عالی در لیگ برتر و آسیا برای 
خودش مصونیت رسوخ ناپذیری ایجاد کرد اما فصل قبل به واسطه از دست دادن 
جام و باختن کورس به اســتقلال، بخشی از این دیوار محکم را فرو ریخته دید. 
اگربازی با فولاد در ورزشگاه بودید، متوجه بعضی از اعتراضات احساسی می شدید 
البته آنقدر زیاد و جدی نبود که بگوئیم اکثرهواداران چنین نظری دارند. با این 
وجود پرســپولیس از ۶ امتیازممکن تنها ۲ امتیاز گرفته و این هفته در شهری 
بازی دارد که گلمحمدی در دو فصل گذشته دو شکست متوالی را در آن مقابل 
آلومینیوم اراک تجربه کرده اســت.این تیم حتی در جام حذفی موفق به حذف 
سرخ ها شد.اتفاقی که همین چند ماه قبل رخ داد. پس باید وضعیت فعلی یحیی 
روی نیمکت را کاملا حساس ارزیابی کرد.شاید احتیاط بیش از اندازه اش مقابل 
فولاد برابر آن همه هوادار، ریشــه در این محاســبات داشت. فرمول موفقیت در 
فوتبال ایران در طول این چند سال یک چیزبوده؛ اول گل نخور.یحیی این بخش 
را خوب ترمیم کرده و با اضافه شــدن بیــرو و مدافعان تراز اول، خیالش تا حد 
زیادی از ۵۰ متر زمین خودی جمع اســت اما به واسطه نداشتن مهاجم قاتل، 
در دوهفته گذشته بیشترین خسارت ممکن را از خط حمله متحمل شده است.

آنها همیشه بر می گردند
۱۸۰ دقیقه و صفر گل زده. ســوال این اســت آیا پرسپولیس و گل محمدی 
قادربه عبوراز این گردنه دشوار هستند یا نه ؟ تجربه چند فصول گذشته می گوید؛ 
بله تا حدود بســیار زیادی. فوتبالی که یحیی روی آن اصرار دارد با اضافه شدن 
یکــی دو بازیکن، ولو مهاجم به ســرمنزل مقصودش نمی رســد.آنها عادت به 
پاسکاری های متوالی و ساختن مثلث ومربع در کناره های زمین دارند.نگاهی به 
خط هافبک شان نشان می دهد که این آمادگی به خاطر تغییرات زیاد، در حالت 

۹۰ درصدی نیست.
اکثر حملات قرمزها در طول چند فصل گذشته، متکی به پاسکاری های چند 
نفره،در دالان های کناری بوده اســت. جایی که اکثرا پهلوان، آقایی ،ســرلک و 
ترابی از چپ و با شــیفت شدن ترابی به راست او با رامین و سیامک و امیری و 
عالیشاه، این کار را بارها انجام می داد و بعضا گل های زیبایی هم از این طریق به 
ثمر می رســید. اینک دانیال اسماعیلی فر، سعید صادقی، سروش رفیعی و علی 
نعمتی به ترکیب اصلی اضافه شده اند. علی نعمتی به تازگی نقش دفاع چپ را 
ایفا می کند و طبیعتا ترجیح می دهد در اکثر موارد در زمین خودی بماند.او چند 
بار مقابل فولاد به جلو رفت و با سروش و صادقی یا سرلک پاسکاری کرد؟ یا در 
آن سو همین وضعیت هم برای دانیال و بازیکنان کناری اش رخ داد.اواخر بازی 
با اضافه شــدن عمری کاملا مشخص بود که او با دانیال و ترابی هماهنگی لازم 
را ندارد.هیچ کرنری هم به دست نیامد و وقتی اینگونه تاکتیک اصلی قرمزها به 
بن بست می خورد، تنها ضربات ایستگاهی باقی می ماند که از آن هم نتوانستند 

بهره لازم را ببرند.
قرعه موثر است به این دلیل

پرســپولیس تنها در بهترین فرم ایده آلش قادر به شکستن لایه های تدافعی 
تیمی همسطح فولاد است. وقتی از بدشانسی قرعه کشی در هفته های ابتدایی 
صحبت می کنیم دقیقا موضوع همین است.در انتهای لیگ خواهید دید که ذوب 
آهن و فولاد چه تیم های مســتحکمی در کارهای تدافعی خواهند بود از این رو 
نباید گل نزدن مقابل این تیم ها، بدون اضافه شدن دو مهاجم خارجی به ترکیب 
اصلی را لزوما فاجعه دانســت. اگر تیم یحیی در۵ هفته ابتدایی بازی های آسان 
تری را پیش رو داشــت و سپس به تیم های مدعی برخورد می کرد قطعا شکل 
امتیازگیری هایش متفاوت می شــد. پس شــانس در قرعه را بی اهمیت ندانید.

مخصوصا حالا که پرســپولیس تغییرات زیــادی را در ترکیب اکثرا تکراری اش 
ایجاد کرده است.

زمان دهید و اعتماد کنید
درهر حوزه ای چه درعالم ژورنالیســتی چه در کسوت هواداری، انتقاد و ایراد 
گرفتن از هر موضوعی احتمالا ساده ترین کار ممکن است. می شود کلی نقد در 
مورد این بــازی به یحیی و تیمش وارد کرد. اما در این برهه، این کار جز ایجاد 
انشقاق بین هواداران، کمک دیگری به آنها نمی کند. یک زمانی بحث برسر انتهای 
زور یک سرمربی و توانایی هایش برای قهرمان کردن است و زمان دیگر انتقاد از 
وضعیت فعلی.در مورد گزاره اول هیچ نقدی به یحیی وارد نیســت چون درسه 
سال گذشته دو جام اصلی را برای قرمزها آورده و نمی شود به او ایراد وارد کرد که 
در حد قهرمان کردن تیمش در لیگ برتر نیست،اما در بحث دوم با نشان دادن 
کم و کاستی ها باید زمان را هم لحاظ کرد.هرچه بگذرد،درخط میانی ،مخصوصا 
بین مدافعان کناری و وینگرها هماهنگی بیشــتری حاصل می شــود و علاوه بر 
آن با اضافه شــدن یورگن لوکادیا و مهاجم دوم) به احتمال زیاد شــیخ دیاباته( 

پرسپولیس به شکل واقعی خودش می رسد.
اگر ۲ مهاجم خوب و موقعیت شــناس در ترکیب اصلی باشند، طبیعتا ترابی 
و صادقی به همراه سروش فرصت بیشتری برای بازیسازی و حتی گلزنی دارند. 
یادمان باشــد تیم هایی که می خواهند اصولی و با پاس کاری های پر تعداد ازسد 
لایه های پر تعداد تیم حریف رد شــوند، باید هماهنگی بالای ۹۰ درصدی بین 

بازیکنانش باشد.
پرســپولیس در این فصل پیش نیافتاده و اگرمقابل تیمــی جلو افتاد آنگاه 
خواهیم دید که پلن اصلی آنها در دفاع و ضد حمله چگونه است. آیا بعد از گل 
زده همانند فصل قبل محتاطانه به عقب می روند و متزلزل در دفاع ظاهر می شوند 
یا همانند دو ســه فصل قبل ترش، به بهترین شــکل ممکــن بازی را مدیریت 

می کنند تا خطر زیادی روی دروازه شان خلق نشود.
پیش از این یحیی گلمحمدی نشان داده که در تیمسازی و ارائه فوتبال زیبا 
به همراه جام گرفتن، توانایی های خاص خودش را دارد. اگر هوادار پرســپولیس 
هســتید بهتر است به قول بیرانوند به پروژه فعلی اعتماد کنید.غالبا پرسپولیس 
بعد از گذشت چند هفته ناگهان اوج می گیرد و دیگرپائین کشاندن شان کار ساده 
ای نیست.این بار احتمالا گلمحمدی نسبت به گذشته صدای اعتراضات بیشتری 
را در ورزشــگاه و مطبوعات خواهد شنید از این رو باید کمی ریسک را چاشنی 
کارش کند تا پرسپولیس زودترهمانی شود که در چند سال گذشته بود؛ تیمی 

که زبان هوادارش به شعار حیاکن رها کن نمی چرخید.
منبع: خبرآنلاین 

ماجدی:
آموزشVARازهفتهبعدآغازمیشود

سرپرســت فدراســیون فوتبال وعده داد که از هفته آینده آموزش داوران 
لیگ برتر برای اســتفاده از کمک داور ویدئویی آغاز شــود. به گزارش ایسنا، 
میرشاد ماجدی، سرپرست فدراسیون فوتبال درباره بحث دودستگی بازیکنان 
تیم ملی گفت: من معتقدم همه ملی پوشــان منافع تیم ملی را می خواهند و 
هر کدام نگرانی خودشــان را به یک شکل بیان می کنند. تیم ملی باید از هر 
چیزی مهم تر باشــد و از رسانه ها می خواهم در مدت باقی مانده تا جام جهانی 

فقط از تیم ملی حمایت کنند.
او همچنین گفت: من مشــغول گفت وگوی مستقیم با اینفانتینو در قرعه 
کشــی جام جهانی بودم که در همان ساعت اخباری در مورد تعلیق برای من 
ارسال می کردند اما در صحبت با رییس فیفا هیچ اثری از این موضوعات نبود. 
یکی از موضوعاتی که می گفتند همین مســاله ورود بانوان بود که به خواست 
خدا حل شــد. یکی دیگر مساله VAR بود که بالاخره مجوز لازم را دریافت 
کردیم. عده ای با نام تعلیق کاســبی می کننــد و در هر مقطعی دنبال مطرح 

کردن این موضوع هستند.
ماجدی که در یک برنامه تلویزیونی صحبت می کرد، درباره آخرین وضعیت 
VAR در ایران گفت: همه مجوزهای لازم برای شــروع پروژه VAR دریافت 
شده است. با توجه به تایید شرکت مورد نظر و اینکه دو عدد سیستم در داخل 
کشور موجود اســت از هفته آینده آموزش را آغاز می کنیم و تلاش می کنیم 

هرچه زودتر این سیستم را در کشور اجرا کنیم.
سرپرست فدراسیون فوتبال همچنین با تشریح برنامه های تیم ملی اظهار 
کرد: طبق برنامه ریزی از ۲۰ شــهریور اردوی تیم ملی آغاز می شود. ابتدا در 
تهران یک بازی انجام می دهیم و ۲٧ شــهریور راهی اتریش خواهیم شد تا دو 

بازی مقابل اروگوئه و سنگال انجام دهیم.
 قرارداد بازی با ســنگال امضا شده و قرارداد مسابقه برابر اروگوئه هم تا دو 

روز آینده امضا می شود.

نگاه 

خبر

گروه ورزشی - محمدحسین یزدی: پس از سالها 
حضور بانوان تماشــاچی در یک بــازی داخلی فوتبال، به 
وقوع پیوســت؛ موضوعی که سالهاست مطالبه زنان است 
و البته مخالفت های بســیاری در مقابل آن صورت گرفت. 
واقعیت این اســت که یکبار در سال ۱3۸۵ احمدی نژاد 
دســتوری در این خصــوص صادر کرده بــود اما این امر 
بلافاصلــه با مخالفت علما روبرو شــد و او کاری از پیش 
نبرد. اگرچه در آن ســالها چنین خواســته ای مثل امروز 
فراگیر نشــده بــود، اما بهر حال آن اتفاق نشــان داد که 
نمی تــوان به راحتی زمینه این کار را فراهم کرد. شــاید 
یکی از مســائلی که به پذیرش این امر کمک کرد، فشار 
فدراسیون جهانی فوتبال برای این امر باشد؛ موضوعی که 
می تواند به محرومیت هایی برای فوتبال ایران منجر شود. 
در دوره فراگیــری کرونا، این فشــار فیفا برای حذف 
ممنوعیت حضور زنان در ورزشگاه های فوتبال با توجه به 
برگزاری مسابقات بدون حضور تماشاچی بی اثر شده بود 
اما پس از آن مســئولان تصمیم گیرنده امر نتوانستند از 
زیر این موضوع شانه خالی کنند؛ و این در حالی بود که به 
نظر می رسد مخالفت بعضی از علما با این موضوع مشکل 
اصلی دولت باشد. یکی از اصلی ترین مخالفان این موضوع 
ایت الله علم الهدی امام جمعه مشهد و پدر همسر ابراهیم 
رئیســی است. او در ســال ۱3۹۶ و بعد از حضور زنان در 
ورزشــگاه برای تماشــای مســابقات والیبال  علم الهدی 
در اعتراض شــدیدی نسبت به مســئولان وزارت ورزش 
و برگزار کنندگان مســابقات والیبال اظهار داشت: اینکه 
یه عده دخترو پســر دور هم جمع شوند و بهانه تماشای 
مســابقه والیبال هیجان کاذب نشــان بدهند و دست و 
ســوت بزنند این ابتذال است. مخالف در این زمینه البته 

بــه این یک مورد محدود نبود و هر گونه حضور بانوان در 
ورزشگاه ها بخصوص ورزشگاه مشهد ار در بر می گرفت. 

اوایل آبان ســال گذشته رســانه های مختلف از قول 
دبیرکل فدراســیون فوتبال خبر دادند در صورت تصویب 
مجلــس برای همیشــه ورود زنــان به ورزشــگاه ها آزاد 
می شود.  این رسانه ها به نقل از حسن کامرانی فر دبیرکل 
فدراســیون فوتبال نوشتند: »طرح ورود زنان به ورزشگاه 
به مجلس ارائه شــده که با تصویب این طرح حضور زنان 
در ورزشــگاه ها آزاد می شــود.« پس از انتشار این خبرها 
رسانه ها و فضای مجازی روی دو نکته تاکید داشتند: یکی 
اینکه اساساً مفاد این طرح چیست و آیا مجلس اصلا اجازه 

می یابد به این موضوع وارد شد و سپس شورای نگهبان به 
آن رأی می دهد یا نه. ثانیا آیت الله علم الهدی امام جمعه 
مشــهد که این روزها تعریف های عجیب و غریب از دولت 
دامادش می کند، جطور با این موضوع روبرو خواهد شــد؟ 
شــاید همین توجه رسانه ها باعث شــد که یک روز پس 
از اعلام خبر دوم، دبیرکل فدراســیون فوتبال توضیح داد 
که خبر »ارائه طرح ورود زنان به ورزشــگاه ها به مجلس« 
صحت نــدارد. با این حال در آذرماه ســال قبل انســیه 
خزعلی معاون رییس جمهور در امور زنان و خانواده ضمن 
اعلام حمایت خود از حضور تماشــاگران »زن« در بازی با 
عراق گفت که زنان برای تماشــای این بازی در ورزشگاه 

حضور خواهند داشــت. خزعلی در حاشیه »مراسم بدرقه 
تیم ملی فوتبال بانوان به جام ملت های فوتبال آســیا« در 
پاسخ به اینکه از حضور تماشاگران خانم در دیدار با عراق 
حمایت می کنید؟ گفت: بله و ان شــاءالله زنان در بازی با 

عراق حضور پیدا می کنند.
بهمن ماه تعــدادی از زنان بازی ایــران و عراق را در 
ورزشــگاه تماشا کردند اما این شائبه وجود داشت که آنها 
گزینشی وارد ورزشــگاه شده اند و امکان خریداری بلیت 
و حضور در ورزشــگاه برای همه زنان وجود نداشــت. با 
این همه نفس حضور آنها در ورزشگاه، به معنی شکستن 

تابویی بود که شکل گرفته بود. 
روز پنج شنبه گذشته تیم های فوتبال استقلال و مس 
کرمان در چارچوب هفته سوم لیگ برتر به مصاف یکدیگر 
رفتند؛ اما برای بسیاری از مردم و رسانه ها مهمتر از خود 
بازی، این موضوع اهمیت داشت که برای این دیدار حدود 
۵۰۰ بلیــت به بانوان اختصاص داده شــد و بالاخره زنان  
توانســتند یک بازی فوتبال را در این ورزشــگاه تماشــا 
کنند و به ایــن ترتیب دورانی که بعضی دختران با تغییر 
چهره سعی می کردند به ورزشــگاه بروند، پایان پذیرفته 
اســت. هچنین به نظر می رســد در دوره دولت رئیسی، 
مخالفت هایی که با حضور زنان در ورزشــگاه می شد هم 

دیگر شنیده نمی شود!
اســتقبال کم نظیری که در فضای مجازی، ســایت ها 
و خبرگزاری هــا از ایــن موضــوع شــده نشــان دهنده 
اهمیت اجتماعی آن اســت . همچنین به نظر می رســد 
کــه نظر حاکمیــت در این مــورد به طور غیررســمی، 
 اعلام موافقت اســت و فقط شــروطی مثل آماده شــدن 

زیرساخت ها وجود دارد. 

وزنه بــرداری زنان در ایران قدمت زیــادی ندارد اما در 
همین مدت کم توانسته به موفقیت های خوبی دست پیدا 
کند. دختران وزنه بردار ایران نشان داده اند اگر امکانات لازم 
برای آن ها فراهم شود در آینده حرف های زیادی برای گفتن 

خواهند داشت.
الهام حســینی، وزنه بردار دسته ۸۱ کیلوگرم ایران یکی 
از دخترانی بود که مســابقات کشورهای اسلامی در قونیه 
خوش درخشــید و توانست با کسب مدال طلای یک ضرب 
و برنز دوضرب و مجموع تاریخ سازی کند و تبدیل به اولین 

دختر طلایی وزنه برداری ایران شود.
گفت و گوی خبرآنلاین با دختر طلایی وزنه برداری ایران 

را در ادامه بخوانید:
اول از همه درباره افتخارآفرینی اخیر شما صحبت 
کنیم. شما در بازی های کشــورهای اسلامی موفق 
شدید اولین مدال طلای تاریخ وزنه برداری زنان ایران 
را کسب کنید. در خصوص این اتفاق بزرگ صحبت 

کنید.
خب خوشبختانه من موفق شدم مدال طلای یک ضرب 
را کسب کنم که اولین مدال طلای تاریخ وزنه برداری بانوان 
بود و برای من افتخار و سعادت بزرگی است که توانستم این 
افتاخر را کسب کنم. دو مدال برنز در دوضرب و مجموع هم 

کسب کسب کنم.
شرایط اردو و تمرینات شما پیش از اعزام چطور 
بود؟ این طور که ما شــنیدیم اصلا قرار نبود اعزام 

شوید و تمرینات تعطیل شده بود!
بحث برگــزاری اردوهای مــا به تغییرات و نوســانات 
فدراســیون ارتباط داشــت. ما از آذرماه ســال گذشته که 
مسابقات جهانی تمام شــد و برگشتیم مدام منتظر بودیم 
که اردوها برای بازی های آســیایی و کشــورهای اسلامی 
تشکیل شــود ولی متاسفانه در فدراســیون قبلی اولویت 
چیزهای دیگری بود و بیشتر به فکر مستحکم کردن جایگاه 
خودشــان بودند و اصلا به اردوهای ما فکر نمی کردند. من 
در آن زمــان مصاحبه ای کردم و گفتم ما از بلاتکلیفی رنج 
می بریم و شرایط سخت است، خواهشا تکلیف ما را مشخص 
کنید. این قضیه تا اردیبهشت ادامه داشت که قول دادند 3۰ 
اردیبهشــت اردوها برگزار شود ولی باز این اتفاق رخ نداد و 
تقریبا یک ماه مانده به بازی های کشورهای اسلامی با تغییر 

در کادر فدراسیون اردوهای ما آغاز شد.
اتفاقا در خصــوص همین انتقاداتی که گفتید هم 
یادم اســت به خاطر همین مصاحبه ها خیلی فشار 

روی شما بود و از لیست هم چند بار خط خوردید!
ببینید من خودم به عنوان یک ورزشکاه بیشتر از اینکه 
دنبال منافع شخصی خودم باشم، همیشه منافع جمع را در 
نظر داشــتم. من دنبال این بودم که وزنه برداری بانوان که 
نوپاســت باید اردوهای مرتب داشته باشد و بچه ها درحال 
پیشرفت بودند ولی این لغو اردوها و دوری از میادین باعث 
می شد ما عقب بیافتیم. چون ما نسبت به کشورهای دیگر 
۱۰-۱۵ سال عقب هستیم و این توقف خیلی ناراحت کننده 
بود. بچه ها همه منتظر بودند مســابقه کشــوری یا اردوی 
باشــد که خودشــان را نشــان دهند. من به این ها انتقاد 
کــردم و گفتم این مســائل باید برطرف شــود. انتقادهای 
من تخریب گرانه نبود و واقعا چیزهایی که به فدراســیون 
وارد بــود را گفتم. ما متقاضی یــک مربی خارجی خانم و 

برگزاری منظم اردوها بودیم ولی چون اولویت ورزشکار نبود 
و یک فضای دیکتاتوری به وجود آمده بود ما اجازه صحبت 
کردن نداشتیم و با یک انتقادی خط می خوردیم و مواخذه 

می شدیم.
الآن بعد از تغییــر و تحولاتی که رخ داده اوضاع 

بهتر شده است؟
خب مسلما بله. یکی از اتفاقاتی که به وجود آمده ازادی 
بیان ما در مصاحبه با خبرنگاران و تلویزیون اســت. قبلا ما 
باید اجازه می گرفتیم و با خبرنگاران مورد نظر خودشــان 
مصاحبه می کردیم و اجازه انتقاد نداشتیم. من خودم بعضا 
مجبور بودم بابت کارهایی که وظیفه فدراســیون بود مثل 
تشــکیل اردو، از آن ها تشــکر کنم! این وظیفه فدراسیون 
اســت که بودجه می گیرد و ورزشکار را اعزام کند و از این 
بابت منتی ســر ما نبود اما در فدراسیون قبلی سر ما منت 
می گذاشــتند و باید مدام تشکر می کردیم که مثلا برای ما 
اب معدنی خریدند! خب این قشنگ نبود و تشکر باید از دل 

و بدون اعمال فشار باشد.
از المپیــک گفتید که واقعا گرفتن ســهمیه کار 
سختی است چون ورزشــکار باید دو سال تمام سر 
وزن خودش آماده باشد. آیا الهام حسینی می تواند 
سهمیه المپیک را کســب کند و در پاریس حاضر 

باشد؟
خب همان طور که گفتید بحث المپیک خیلی ســخت 
است. مخصوصا که سیســتم گزینشی متفاوت شده است. 
دوره قبلی خیلی ها بدون حضور در تمام گزینشــی ها هم 
راهی المپیک شدند چون یک سری رکوردها داشتند ولی 
الآن به این صورت شــده که باید در تمام گزینشی ها باشی 
و بالانرین مجموع را کسب کنی. باید در مجمع جزو ۸ نفر 
برتر باشی که کار سختی است. دو دسته هم کم شده و در 
مجموع ۵ دســته داریم که رقابت را سخت تر می کند. برای 
المپیک کار ســختی داریم و من یکی از اهدافم رسیدن به 

المپیک است.
کمی در خصوص سختی هایی که در شروع کارتان 
به عنوان یک دختر وزنه بردار با آن ها موجه شدید، 

بگویید.
ســختی های این راه خیلی زیاد است. وزنه برداری رشته 
ساده ای نیست چون من قبلا رشته های دیگر هم کار کردم 
و با احترام به همه رشته ها، فشار در وزنه برداری زیاد است 
و هیچ روز راحتی نداری. بدن همیشه یک خستگی را دارد 
و شــرایط خاصی را می طلبد. ولی وزنه برداری خیلی برای 
من شیرین است و روزهای سخت هم دارم ولی دوباره فردا 
دوســت دارم تمرین کنم و این علاقه حیلی به من کمک 

می کند که بتوانم این سختی ها را دوام بیاورم.
یک دختری که بخواهد وارد وزنه برداری شــود 
از کجا باید شــروع کند؟ آیا ما باشــگاه مخصوص 

وزنه برداری دختران داریم؟
بهترین سن برای شــروع وزنه برداری در نوجوانی است. 
به نظرم اگر از قبل در ژیمناستیک هم فعالیت کرده باشند 
خیلی به آن هــا کمک می کند چون یکــی از فاکتورهای 
اصلی وزنه برداری داشتن انعطاف بدنی خوب است. در اکثر 
شهرستان ها وزنه برداری پایه را دارند و شرایط از چند سال 
قبل خیلی بهتر اســت. کســانی که علاقه دارند به هیئت 
وزنه برداری شهرشــان می توانند مراجعــه کنند و در اکثر 

استان ها این را داریم.
یک ســوالی دارم که می خواهم صادقانه جواب 
دهید. آیا علی مرادی در زمان ریاســت فدراسیون 

وزنه برداری در حق وزنه بردارهای ما جفا کرد؟
ببینید یک جاهایی آدم باید حق را در نظر بگیرد. مثلا 
ایشــان لطف کردند و وزنه برداری بانوان را راه انداختند که 
آن ها به خاطر فشــار فدراســیون جهانی بود ولی خب در 
زمان ایشان شروع شــد. به هر حال لطف کردند و اعزام ها 
انجام شد که البته نمی دانم چه چیزی پشت پرده بود ولی 
بحث المپیک ما شوآف بود و گزینشی اخر ما را نفرستادند. 
مشخص شد که فقط می خواستند بگویند وزنه برداری بانوان 
ما در گزینشی المپیک هست. به نوعی ما بازیچه شدیم. از 
نظر امکاناتی ما در اردو ماشــین لباسشویی درست حسابی 
نداشتیم. ماشین لباسشویی ما طوری بود که باید سیم آن را 
نگه می داشتیم از زیر دریچه را نگه می داشتیم که آب خارج 
شــود. ببینید خریدن یک ماشین لباسشویی کاری ندارد و 
هزینه  آن نهایتا ۲۰ میلیون است! یک فدراسیون سه سال 
نتوانســت ماشین لباسشــویی بخرد و در نهایت با اصرار و 
التماس یک ماشین لباسشویی خانگی گذاشتند که آن هم 
چند وقت دیگر خراب می شود. خب بد است که منِ ورزشکار 
بخواهم التماس کنم. ما سه سال در اردو بودیم تشک های 
ما خراب بود، کمد خراب بود، غذای خانم ها و اقایان متفاوت 
بود و حق اعتراض نداشــتیم. هیچ تفریح خاصی نبود. اردو 
که فقط اتاق نیســت. ما آدمیم و زندگی می کنیم. از پدر و 
مادرهایمان دور هستیم. کمترین حق من این است که در 
اردو حمام و ســرویس بهداشتی راحت بروم. نمی دانم جفا 
چیســت! هر فرد غیرحرفه ای به ما زور می گفت. از دربان 
گرفته تا آبدارچی به ما می گفتند آشغال ها را خودتان ببرید 
و خوابگاه را خودتان تمیز کنید. یک مدیر باید چطور رفتار 
کند که زیردست ها این رفتار را کنند. من یک بار مصاحبه 
کردم و خزانه دار فدراســیون من را کشید کنار که بیخود 
کردی حرف می زنی. فــلان کارمند اب معدنی و میوه ما را 
قایم کرده بود. بعد خزانه دار فدراســیون به ما می گفت مگر 
در خانه چه می خورید؟! ورزشــکار گدا و بی خانواده نیست. 
این ها درد و دل همه بچه ها هســت. انقدر دختران ما ازار 

روحی و روانی دیدند. خب به شخصیت ما توهین می شد.
در کشــور ما بین حمایت از ورزش زنان و اقایان 
تبعیض وجود دارد و با وجــود تغییراتی که در این 
ســال ها صورت گرفته اما انگار این مسئله هم چنان 

هست.
یکی از مشــکلات این اســت که بین خانم هــا و اقایان 

مقایسه صورت می گیرد. اگر در این بحث کمی حرفه ای تر 
نگاه کنیم خب رکوردهای وزنه برداری خانم ها و آقایان فرق 
دارد. اینکه اقایان فکر کنند مثلا ۱۰۰ کیلو یک ضرب کاری 
نــدارد اما این برای خانم و آقا فرق دارد چون ما تفاوت های 
فیزیولوژیکــی داریم. یک آقا ۲۰ برابــر یک خانم هورمون 
تستوسترون به صورت طبیعی دارد. خب این باعث تفاوت 
قدرت می شــود. همین مورمون ها تفاوت ذهنی هم ایجاد 
می کند چون ما خانم ها به سمت آرامش هستیم و برعکس 
در آقایان جســور بودن ایجاد می کند. اگــر همه این ها را 
در نظر بگیریم می بینیم نباید اصلا مقایســه شــود. از نظر 
حمایتی به نظرم باید حمایت از خانم ها دو برابر آقایان باشد 
چون برای اینکه ما به سطح دنیا برسیم باید شتاب دهیم و 
اگر کم باشد عقب می افتیم. تا الآن که در فدراسیون جدید 

این تبعیض ها کم شده و امیدوارم این روند ادامه دار باشد.
چرا دختران بختیاری که در این رشــته سرآمد 
هســتند مجبور به کوچ کردن به شــهرهای دیگر 
می شوند. آیا منابع بختیاری ها فقط باید خرج دیگران 
شــود و خود بختیاری ها حق ندارند از آن بهره مند 
سهراب  مثل  بختیاری  اســتعدادهای  تمام  شوند؟ 
مرادی و یکتا جمالی با نام اصفهان وارد گود می شوند!

من اگر مسئول باشــم وقتی چنین استعدادهایی دارم 
سعی می کنم شرایطی فراهم کنم که کوچ نکنند و در همان 
شهری که هستند شروع به کار کنند. اگر کمی هوشنمندانه 
رفتار شــود خب این اتفاق می افتد ولــی این نیازمند دید 

وسیعی است که امکانات فراهم کند.
با توجه به اینکه شما جزو اولین وزنه برداران خانم 
در کشورمان بودید در ابتدا شاید کمی مخالفت در 
موردتان بود. ما حتی بازیگری را داشتیم که گفت در 
شان یک خانم نیســت که وزنه برداری کند و از این 
مدل صحبت ها زیاد بود. نظر شما چیست و ایا تاثیری 

روی انگیزه شما داشت؟
من هم این صحبت ها را شــنیدم و خب حرف کلا زیاد 
است! ســنگ اندازی خیلی زیاد اســت و من خیلی توجه 
نمی کنم. اتفاقا این مدل صحبت ها انگیزه ام را بیشتر می کند 

و حس می کنم راهم درست است.
کسانی که این حرف ها را می زنند یک احساس خطری 

از دیده شدن زنان دارند.
اینکه وظیفه زن چیز دیگری اســت. نمی دانم وظیفه را 
چه کســی تعیین می کند. من اصلا توجه نمی کنم و برای 
من مهم نیست و راهم را می روم. خب من هم مدل بازیگری 

یکی خوشم نمی آید. اصلا مهم نیست.

رئیس پیشین فدراسیون فوتبال می گوید اهالی فوتبال 
باید به رای مجمع برای انتخاب رییس جدید احترام بگذارند.
امیر عابدینی در گفت وگو با ایسنا، درباره انتخابات پیش 
روی فدراســیون فوتبال اظهار کرد: بســتر فوتبال معنا و 
مفهوم خاصی دارد. آیا می دانید اعضا و رییس اتاق بازرگانی 
چه کسانی هســتند؟ می دانید در این اتاق چقدر سرمایه و 
پول جابجا می شود؟ نمایندگان مجلس به این اتاق حساس 
نیستند؟ نظام پزشکی و مهندسی کشور را چه کسی انتخاب 
می کند؟ چطور وقتی به فوتبال می رسند حساس می شوند؟ 
پس مسائل مالی مطرح نیست و مسائل سیاسی مطرح است. 
در مسائل سیاســی تا کجا می توانیم دخالت کنیم؟ آستانه 
حفاظت از تشکیلات اجتماعی تا کجا است؟ گاهی وقت ها 
آب ســربالا می رود. شایعه درست می شود که فلانی حذف 

شد و فلانی رییس فدراسیون است. از کجا می گویید؟ چرا 
بــا این حرف ها به ۸٧ نفــر از آدم هایی که مبانی فوتبال را 
می فهند توهین می کنید؟ اگر فوتبال رشد کند کارنامه این 
افراد رشد کرده است. اگر ۵۰ درصد این آدم ها سالم باشند 
که من اعتقاد دارم همه سالم هســتند، آیا انتخابات سالم 
برگزار می شود؟ من می گویم نه! معیار باید اساسنامه باشد 
و اساســنامه هم باید اصلاح شود تا رای دهنده و منتخب با 
خیال راحت و با آرامش کار را دنبال کند.وی افزود: ما آن قدر 
بضاعت نداریم که فلان شیخ به دیدار نیکولا سارکوزی برود 
و بگوییــد که می خواهــم جام جهانی برگــزار کنم و آقای 
سارکوزی هم میشل پلاتینی را دعوت کند و بگویید دوست 
من می خواهد جام جهانی برگزار کند. در این میان پلاتینی 
بگوید که می خواهیم از پاریس سن ژرمن محافظت کنیم و 
آن ها هم این باشــگاه را بخرند و داده و ســتد انجام شود و 
جام جهانی به یک کشــور برود. ما که این بضاعت را نداریم. 
ما خیلی هنر کنیم یک نفر را به کنفدراسیون فوتبال آسیا 
معرفی کنیم که مســئولیت بگیرد و سالی ۱۲۰ هزار دلار 
هم حقــوق بگیرد. گرفتاری های مــا خودخواهی ها و خود 
بزرگ بینی هاست. روزی گفتم که اگر به سمت کرسی های 
بین المللی حرکت کنیم، رشد می کنیم و اگر جایگاه کرسی  
را پاییــن بیاوریم خیانت کرده ایــم. گاهی گرد آدمی جمع 
می شویم که هیچ کارنامه ای ندارد و سعی می کنیم آدم های 

صاحب کارنامه را کنار بگذاریم. در کارنامه نمره نوشته اند و 
وقتی کســی کارنامه ندارد، نمره ای هم ندارد. حال در یک 
کارنامه ۱۰ نمرده ۱٧ و ۱۸ وجود دارد و یک ۵ هم می گیرد 
اما با تکماده قبول است  اما زندگی آن آدم را نابود می کنیم. 
همین که فردی نمره منفی می گیرد شروع می کنیم درباره 
او حرف بزنیم. که به نظر ما منفی است چون هنوز در هیچ 
محکمه ای محکوم نشــده است. هیچ متهمی مجرم نیست 
تا جرمش ثابت نشده اســت.وی ادامه داد: می گویند طرف 
پرونده دارد. می خواهید برای ۱۸ میلیون نفر یک شبه پرونده 
درست کنیم؟ به صورت زنجیره ای از یکدیگر شکایت  کنیم 
و پرونده تشکیل شود؟ بعد همه صاحب پرونده هستیم. همه 
تبرئه می شوند. صاحب پرونده مجرم نیست. از مجرم برخی 
حقوق اجتماعی ساقط می شود که  این حقوق اجتماعی هم 
تعریف دارد. من نمی توانم بر اساس سلیقه خودم کسی را رد 
صلاحیت کنم. این بستر را چه کسی آلوده کرد؟ فوتبالی ها؟ 
نه! چرا غیر فوتبالی ها این کار را کردند؟ منافعی، قول هایی 
و وعده هایی وجــود دارد؟ عابدینی ادامه داد: مجمع برگزار 
می شود و این ســه نامزد به مجمع می روند. چه کسی رای 
می آورد؟ همان کســی که مجمع به او رای داده است. بالا 
برویم و پایین بیاییم باید رییس فدراســیون داشته باشیم. 
آیا بضاعت ما ضعیف بوده که این سه نفر نامزد شدند؟ بله، 
ضعیف بوده است. آدم های کارآمدتر از این افراد داریم. بروید 

ببینید چه داغی بر سینه آن ها نشسته که نمی آیند. بروید 
ببینید غصه آن ها چیست که نمی آیند. باید بروند خواهش 
کنند این دوســتان بیاییند. حالا این کار را نکردید، سه نفر 
آمده اند و می گویند ما بضاعت مدیریت داریم. من شرعا، عرفا 
و اخلاقی حق ندارم بگوییم تو بضاعت نداری. من رای دارم 
و می توانم به او رای ندهم. کسی را تحقیر نکنیم. می خواهید 
آن فرد رای نیــاورد،  بروید مجمع را توجیه کنید که به آن 
فرد رای ندهنــد. آبروی آدم ها را باید حفظ کنیم. او درباره 
سه نامزد انتخابات هم گفت: من به هر سه احترام می گذارم 
اما اگر بپرســید کدام نامزد کارنامه دارد، معلوم است و نیاز 
به توضیح من نیســت. مشخص اســت چه کسانی کارنامه 
دارنــد. یک نفر که اصلا کارنامه ندارد، دو فرد دیگر کارنامه 
مدیریتی در فوتبال دارند. فکر می کنم رقابتی شکل بگیرد و 
یکی از این دو رییس شوند. غیر از این باشد کار کارشناسی 
انجام نشــده است. آیا غیر از این باشد آیا باید نظر مجمع را 
رد کنیــم؟ نه من به مجمع احترام می گذارم. اگر مجمع به 
سلیقه خودش که حتی مقایر ما سلیقه ما باشد رای بدهد، ما 
باید به سلیقه مجمع احترام بگذاریم و آن رییس فدراسیون 
را تقویت کنیم. نظام قانونمند کشور تکلیف را مشخص کرده 
اســت. من به عنون یک عضو جامعه فوتبال، به کســی که 
رییس می شــود به خاطر مجمع و به خاطر جایگاه رییس 

فدراسیون احترام می گذارم.
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